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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miről állapodott meg a miniszterelnök és Vang 
Hsziahong kínai közbiztonsági miniszter?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

 
Ön  február  16-án  Pintér  Sándor  belügyminiszter  úr  és  Szijjártó  Péter  külgazdasági  és
külügyminiszter  úr  jelenlétében  a  Karmelita  kolostorban  fogadta  Vang  Hsziahong  kínai
közbiztonsági  minisztert  és  megbeszéléseket  folytattak.  A  Hszinhua  hírügynökség  szerint  a
találkozó után Vang Hsziahong úr azt közölte, hogy "Kína reméli, hogy elmélyítheti a bűnüldözési
és  biztonsági  kapcsolatokat  Magyarországgal”,  valamint  reméli,  hogy  ezek  az  erőfeszítések  "a
kétoldalú  kapcsolatok  új  csúcspontját"  jelentik  majd olyan területeken,  mint  a  terrorizmus és  a
nemzetközi bűnözés elleni küzdelem.
 
Kína  az  elmúlt  években  kamerahálózatok  összekapcsolásával  és  a  hírhedt  kreditrendszer
kialakításával totális kontrollra alkalmas megfigyelőállamot igyekszik kialakítani, amit sajtóhírek
szerint elsősorban az ujgur kisebbség ellen vet be. Különösen aggályos a látogatás és annak témája
az Átlátszó portál által 2021-ben nyilvánosságra hozott információk kapcsán. Az oknyomozó portál
azt írta, hogy folyamatban van a Magyarország biztonsági kamerarendszereit felújítani és egy nagy
hálózatba összekötni hivatott Szitakötő-projekt.
 
Tisztelt Miniszterelnök Úr!
 
A kormány eddigi lépései azt bizonyítják, hogy az ország szuverenitását Kínától egyáltalán nem
féltik,  sőt  kifejezetten  támogatják  a  távol-keleti  országtól  való  egyoldalú  függőség kialakítását.
Ugyanakkor,  ha a  tabuként  kezelt,  ám a  sajtónak hála  napvilágra  került  Szitakötő-projekt  nevű
megfigyelőrendszer  kiépítését  kínai  segítséggel  kívánják befejezni,  az  egy olyan új szint  lenne,



amelyre talán még Péter Gábor is büszke lenne.
 
Kérdezem tehát miniszterelnök úrtól:
 
1. Milyen konkrétumokban állapodtak meg Vang Hsziahong kínai közbiztonsági miniszterrel?
 

2. A Szitakötő-projekt kiépítésében kínai fél közreműködik?
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